

Olmstead ဆိုတာဘာလဲ။

Olmstead

Olmstead v. L.C. သည် ၁၉၉၀ ခုနှစ် အမေရိကန် မသန်စွမ်းသူများအက်ဥပဒေ (ADA) ၏ ခေါင်းစဉ် II ကို အခြေခံထားသော အမေရိကန်တရားရုံးချုပ် အမှုဖြစ်ပါသည်။ Olmstead တွင်၊ ပြည်နယ်များသည် ၎င်းတို့၏လိုအပ်ချက်များနှင့် အသင့်လျော်ဆုံးသော ပေါင်းစပ်သတ်မှတ်မှုတွင် မသန်စွမ်းသူများကို ဝန်ဆောင်မှုပေးဆောင်ရန် လိုအပ်သည်ဟု တရားရုံးချုပ်က ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပါသည်။ Olmstead သည် ကူညီစောင့်ရှောက်မှုများပေးသော အဖွဲ့အစည်းအဖြစ်သတ်မှတ်ခံထားရသူများ၊ ဖွဲ့စည်းခြင်းခံရနိုင်ခြေရှိသူများနှင့် မကြာသေးမီက နိုင်ငံတော်ဝန်ဆောင်မှုများ သို့မဟုတ် လုပ်ဆောင်မှုများကြောင့် ၎င်းတို့၏ လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းတွင် အဓိပ္ပာယ်ရှိရှိ ပါဝင်ခြင်းမှ တားဆီးခံထားရသူများအတွက် အကျိုးဝင်ပါသည်။

Olmstead နောက်ခံ

Olmstead အမှုတွင် စိတ်ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာအရ ဖြစ်ပေါ်သော ရောဂါရှာဖွေတွေ့ရှိမှုနှင့် ဉာဏ်ရည်မသန်စွမ်းသူ အမျိုးသမီးနှစ်ဦး ပါဝင်ခဲ့ပါသည်။ အမျိုးသမီးနှစ်ဦးစလုံးသည် စိတ်ကျန်းမာရေးဆေးရုံများတွင် အချိန်များစွာ ကုန်ဆုံးခဲ့ကြပါသည်။ ၎င်းတို့သည် ရပ်ရွာအတွင်း ဝန်ဆောင်မှုများနှင့် ပံ့ပိုးကူညီမှုများကို ရယူလိုကြပြီး၊ ၎င်းတို့သည် ဆေးရုံတွင်နေရန် မလိုအပ်ဟု လိုလဲ ကုသရေးပညာရှင်တစ်ဦးမှ ဆုံးဖြတ်ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ တရားရုံးချုပ်က ထိုအမျိုးသမီးများသည် ထိုသို့သောအခြေအနေတွင် နေထိုင်ရန်မလိုအပ်ဘဲ၊ စိတ်ကျန်းမာရေးဆေးရုံတွင် နေထိုင်ရန် ဆုံးဖြတ်ခံရခြင်းဖြစ်သည်ဟု အမိန့်ချဆုံးဖြတ်ခဲ့ပါသည်။

Olmstead အမှုသည် Nebraska အတွက် အဘယ်ကြောင့် အရေးကြီးပါသနည်း။

ADA ကို မသန်စွမ်းသူများအပေါ်ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းမှ ကာကွယ်ရန်နှင့် ပပျောက်စေရန် ၁၉၉၀ ခုနှစ်တွင် နှစ်ဖက်ပါတီကွန်ဂရက်မှ အတည်ပြုခဲ့ပါသည်။ ADA သည် ပြည်နယ် သို့မဟုတ် ဒေသဆိုင်ရာ အစိုးရများ သို့မဟုတ် အေဂျင်စီများသည် လူများအား ၎င်းတို့၏ မသန်စွမ်းမှုကြောင့် ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းမှ တားမြစ်ထားပါသည်။ Olmstead တွင်၊ တရားရုံးချုပ်သည် ADA ၏ အဓိပ္ပာယ်မှာ မသန်စွမ်းသူများကို မလိုအပ်ဘဲ ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းသည် ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဆိုလိုခြင်းဖြစ်သည်ဟု နားလည်သဘောပေါက်ထားပါသည်။ ပြည်နယ်တစ်ခုသည် ရပ်ရွာအခြေပြုဝန်ဆောင်မှုများကို ပေးဆောင်ရန် ပျက်ကွက်ခြင်း သို့မဟုတ် လူတစ်ဦး၏ဆန္ဒများနှင့် လိုအပ်ချက်များနှင့် အကိုက်ညီဆုံးသော ပေါင်းစပ်သတ်မှတ်မှုထားသော နေရာကိုရှာဖွေပေးရန် ပျက်ကွက်သည်အခါ ၎င်းကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် အသုံးပြုပါသည်။

Nebraska သည် ADA ကို လိုက်နာကာ၊ ရပ်ရွာ၏ ပေါင်းစည်းအဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် မသန်စွမ်းသူများ နေထိုင် အလုပ်လုပ်ကိုင်နိုင်ရန် ထိရောက်သော အစီအစဉ်ကို ဖန်တီးပြီး အကောင်အထည်ဖော်ရပါမည်။

ခွဲခြားခြင်းနှင့် ပေါင်းစပ်ခြင်းကြား ကွာခြားချက်များ

လူတစ်ဦး၏ ဘဝအား လူအသိုက်အဝန်း၏ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်မှ ခွဲထုတ်လိုက်သောအခါ၊ ၎င်းသည် ထိုလူ၏ နေထိုင်မှုဘဝ ကဏ္ဍအားလုံးကို ထိခိုက်စေနိုင်ပါသည်။ ဥပမာအားဖြင့်၊ အိမ်ထဲသို့ ဝင်ရောက်လာသည့် စိတ်ဓါတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ မြှင့်တင်ပေးနိုင်သော ခြေလှမ်းတစ်ခုသည် ဘီးတပ်ကုလားထိုင်ပေါ်တွင် နေထိုင်နေရသူတစ်ဦးအတွက် လက်လှမ်းမမီနိုင်သော အိမ်တစ်လုံးအဖြစ်ကို ဖန်တီးနိုင်ပါသည်။ ဆိုလိုသည်မှာ ထိုလူသည် အဓိပ္ပာယ်ပြည့်ဝသော ရပ်ရွာအခြေပြု လှုပ်ရှားမှုများတွင် ပါဝင်ရန် ၎င်းတို့၏ ရွေးချယ်နိုင်မှုကို ဆုံးရှုံးစေသည့် အပြင် သို့မဟုတ် သို့မဟုတ် ၎င်းတို့၏ အိမ်မှ ထွက်သွားစေခြင်းကို ဆိုလိုပါသည်။

	ခွဲခြားခြင်း	ပေါင်းစပ်ခြင်း
နေအိမ်များ	မသန်စွမ်းသူများသာ သို့မဟုတ် အဓိကအားဖြင့် အကူအညီပေးနေသော နေထိုင်နိုင်သည့် အဆောက်အအုံများနှင့် စိတ်ကျန်းမာရေးဌာနများတွင် နေထိုင်ရန် နိုင်ငံတော်ရန်ပုံငွေရရှိသူများ ပါဝင်ပါသည်။	မသန်စွမ်းသူများနှင့် သန်စွမ်းသူများ နေထိုင်သည့်နေရာများဖြစ်ပါသည်။
အလုပ်အကိုင်နေရာ	ကယ်ဆယ်ရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများနှင့် နေ့ပိုင်း ကုသရေးအစီအစဉ်များ အပါအဝင် အနည်းဆုံးလုပ်ခလစာနှင့် မသန်စွမ်းသူများကို အဓိကအလုပ်ခန့်အပ်ထားပါသည်။	အပြိုင်အဆိုင် လုပ်ခပေးဆောင်ခြင်းနှင့် ၎င်းသည် လူတစ်ဦး၏ အကျိုးစီးပွားအပေါ်မူတည်ပါသည်။ အလုပ်များသည် မသန်စွမ်းသူများနှင့် သန်စွမ်းသူများကို အလုပ်ခန့်အပ်ပါသည်။
နေရာရွှေ့ပြောင်းမှု	သတ်မှတ်ထားပြီး ပုံစံတကျ လုပ်ဆောင်ထားပါသည်။ ခရီးစဉ်များကို စီစဉ်ရမည်ဖြစ်ပြီး ခရီးစဉ်တစ်ခုစီတွင် ရပ်တန့်လိုသောမှတ်တိုင်နှင့် လူအများပါဝင်နိုင်ပါသည်။	မသန်စွမ်းသူများနှင့် သန်စွမ်းသူများ အားလုံး အသုံးပြုနိုင်ကာ ယုံကြည်စိတ်ချရ၍ ထိထိရောက်ရောက်ရှိနိုင်ပါသည်။
ပညာပေး	မသန်စွမ်းကျောင်းသားများသာရှိသော အခန်းများ သို့မဟုတ် ကျောင်းများတွင် သက်ဆိုင်သော ပညာရေးဝန်ဆောင်မှုများကို လက်ခံရရှိစေခြင်း။	မသန်စွမ်းကျောင်းသားကျောင်းသားများမဟုတ်သော ကျောင်းသားများနှင့် အတူတကွ စာသင်ခန်းတစ်ခန်းတွင် ပညာရေးဝန်ဆောင်မှုများနှင့် ပံ့ပိုးမှုများကို လက်ခံရယူစေခြင်း။
ဝိသေသလက္ခဏာများ	အခြားသူတစ်ဦးမှ သတ်မှတ်ထားသောအချိန်ဇယားများ၊ အစားအသောက်ရွေးချယ်မှုမရှိခြင်း၊ ကိုယ်ရေးကိုယ်တာအကူအကွယ်မရှိခြင်း၊ မည်သူနှင့်ဆက်ဆံရမလဲဆိုတာ ရွေးချယ်စရာမရှိသလို အခန်းတစ်ခန်းကို ဘယ်သူနဲ့မျှဝေရမည်ဆိုသည်ကို ရွေးချယ်ခွင့်မရှိခြင်း။	ရွေးချယ်မှုတွင် ပါဝင်သည်များမှာ- လူသည် မည်သည့်အချိန်တွင်၊ မည်သည့်နေရာ၊ မည်သို့လုပ်ဆောင်ရမည်၊ မည်သည့်အရာ၊ မည်သည့်အရာကိုစားရမည်၊ မည်သည့် နေရာတွင် နေထိုင်ရမည်၊ မည်သူနှင့် နေထိုင်ရမည်ကို ဆုံးဖြတ်နိုင်ခြင်းတို့ ဖြစ်ပါသည်။

Olmstead ဆိုင်ရာ အရင်းအမြစ်များ

- ဖက်ဒရယ် Olmstead အကြောင်းအရာ အချက်အလက် အနှစ်ချုပ် <https://www.hhs.gov/sites/default/files/ocr/civilrights/resources/factsheets/ada.pdf>
- Olmstead အဖွဲ့အရေးအဖွဲ့ <https://www.olmsteadrights.org/about-olmstead/>
- Nebraska Olmstead ဝဘ်စာမျက်နှာ <https://dhhs.ne.gov/Pages/Olmstead.aspx>

Olmstead နှင့်ပတ်သက်သည့်မေးခွန်းများရှိပါက DHHS.NEOlmstead@nebraska.gov သို့ အီးမေးလ်ပေးပို့နိုင်ပါသည်။